
 
 

 

 

 

Vyjádření VAMED MEDITERRA a.s. k tiskovému prohlášení Města Neratovice  

k přechodu mezi provozovateli městské nemocnice ze dne 1.11.2024 
 

V návaznosti na tiskové vyjádření Města Neratovice ze dne 1. listopadu 2024 považuje skupina 

VAMED MEDITERRA (jejímž členem je poskytovatel zdravotních služeb v Nemocnici Neratovice, tedy 

společnost ALMEDA, a.s.) za nutné uvést na pravou míru řadu zkreslených tvrzení, která Město 

Neratovice ve svých vyjádřeních opakovaně uvádí a která se týkají ukončení pronájmu nemovitosti 

Nemocnice v Neratovicích a přesunu stávajícího provozu do Nemocnice Mělník. Společnost VAMED 

MEDITERRA, která má dlouholetou tradici a jasně dané standardy péče a jednání, považuje za nutné, 

aby veřejnost měla přístup k přesným informacím.  

ALMEDA, a.s., jak jsme již dříve uvedli, byla připravena  nadále poskytovat zdravotní služby  

v Neratovicích a za tímto účelem k tomu vedla dlouhodobá, více než jeden a půl roku trvající, jednání 

se zástupci Města Neratovice. Prokazatelně uplatnila své smluvní právo opce na prodloužení doby 

nájmu na dalších 10 let do roku 2034, od čehož se město rozhodlo odhlédnout. Vedle toho ALMEDA, 

a.s. plně dojednala s Městem Neratovice i komplexní Dodatek č. 20 k nájemní smlouvě, kde nabídla 

platit dvojnásobek dosavadního nájmu na základě hodnoty určené celkem 3 znaleckými posudky, kde 

dva ze tří znalců byli pověřeni právě Městem Neratovice. ALMEDA, a.s. byla připravena podepsat a 

uvést v platnost tento Dodatek v létě roku 2024 a drží v rukou písmenný příslib Města, že tento 

“formální krok” bude dokončen v brzké době.  

ALMEDA, a.s. se v Dodatku č. 20 k nájemní smlouvě taktéž zavázala provozovat nemocnici v rozsahu 

“potřeb daného regionu”, který je definován zdravotními pojišťovnami a Oprávněním Krajského 

úřadu Středočeského kraje. Konkrétně to znamenalo široký rozsah ambulantní i lůžkové péče:  

Primární ambulantní péče (všeobecné praktické lékařství, gynekologie); specializovaná ambulantní 

péče (anesteziologie a intenzivní medicína, dermatovenerologie, dětská gynekologie, endokrinologie 

a diabetologie - pouze v rozsahu diabetologie, fyzioterapie, gastroenterologie, chirurgie, kardiologie, 

neurologie, oftalmologie, ortopedie a traumatologie pohybového ústrojí, radiologie a zobrazovací 

metody, urologie, vnitřní lékařství); lůžková péče: (akutní lůžková péče intenzivní: intenzivní péče 3. 

stupně – resuscitační péče,   intenzivní péče 2. stupně pro obor vnitřní lékařství, intenzivní péče 1. 

stupně pro obor chirurgie; akutní lůžková péče standardní: vnitřní lékařství; dlouhodobá lůžková 

péče: dlouhodobá intenzivní ošetřovatelská péče; následná lůžková péče: následná intenzivní péče). 

 

Město Neratovice však naše uplatněné smluvní právo a současně jejich smluvní povinnost opce na 

prodloužení doby nájmu o dalších 10 let nereflektovalo a začalo jednat s jiným zájemcem, společností 

Orthomed, o podmínkách nájmu od 01.01.2025, tedy na dobu, na kterou svědčí opční právo 

společnosti ALMEDA a.s. Tím se jednání Města stalo pro společnost ALMEDA, a.s. nesrozumitelným a 

do vztahu ALMEDA, a.s. s Městem Neratovice tak kroky Města vnesly nejistotu a nedůvěru. Tím, že 

Město nás písemně informovalo, že se o budoucnosti Městské nemocnice a jeho provozovateli bude 

rozhodovat až  na konci měsíce října 2024, ALMEDA, a.s. musela v nejzazším možném okamžiku 

přijmout krizové opatření a rozhodnout o řízeném opuštění objektu Nemocnice Neratovice a přesunu 

péče do Nemocnice Mělník tak, aby se mohla s jistotou od 1.1.2025 postarat o pacienty a občany 

(nejen) Neratovic. 

https://www.neratovice.cz/mesto-neratovice-usiluje-o-co-nejhladsi-prechod-mezi-provozovateli-mestske-nemocnice/d-429590


 
 

 

 

Město ve svém prohlášení uvádí, že ALMEDA, a.s. odmítla spolupracovat při přechodu mezi 

provozovateli a odmítla trojstranná jednání. Je tomu ve skutečnosti naopak, ALMEDA, a.s. sama 

jednání se svým jediným skutečným smluvním partnerem, Městem Neratovice, za účelem hladkého 

přesunu péče vyvolala a včas požádala o prodloužení doby pronájmu na část nemovitosti o 6 měsíců, 

do června 2025 tak, aby mohla na přesun vše co nejlépe připravit. Město se však uvedenou prosbou 

přes několikerá písemná i osobní naléhání ze strany ALMEDA a.s. odmítlo jakkoli zabývat. ALMEDA, 

a.s. tedy musela přijít s jiným, komplikovanějším, řešením, které umožní přesun péče do konce roku 

2024. Přesto se nadále zaměřuje na maximálně hladký přechod pro pacienty i zaměstnance. 

ALMEDA, a.s. plánuje dokončit přesun všech zdravotnických služeb z Neratovic do Mělníka do konce 

roku 2024, což umožní zajistit pacientům ve většině služeb kontinuální a kvalitní péči.  

Skupina VAMED MEDITERRA je hluboce znepokojena zavádějícími informacemi Města Neratovice a 

považuje za svou povinnost hájit svou pověst. Ve svém dlouholetém úsilí o poskytování kvalitní 

zdravotní péče bude i nadále pokračovat v nových prostorách v Mělníku, přičemž si zároveň plně 

uvědomuje, že Město Neratovice od 01.01.2025 nebude schopno dostát svým proklamacím a 

poskytovat v prostorách Nemocnice Neratovice komplexní zdravotní služby. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kontakt pro další informace   
   
PhDr. Petra Plutnarová    
Tisková mluvčí VAMED MEDITERRA a.s. 
E-mail: petra.plutnarova@mediterra.cz   

 

 
 
O skupině VAMED MEDITERRA    
  
Skupina VAMED MEDITERRA provozuje v České republice celkem sedm zdravotnických zařízení a 
také Soukromou střední zdravotnickou školu na Mělnicku. Za dobu působení skupiny získaly její 
jednotlivé nemocnice a kliniky řadu prestižních ocenění a certifikací, ať už za finanční stabilitu či za 
pozitivní hodnocení pacientů. 
 


